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	第三届中国民族超声产业发展论坛
——“新产品、新技术、新特点，突出企业研发亮点，展现企业发展思路”
2013年4月19日，在第69届中国国际医疗器械春季博览会即将在深圳隆重召开之际。中国医疗器械行业协会再次携手国药励展展览公司共同举办第三届“中国民族超声产业发展论坛”。
随着我国医疗体制的改革，医疗器械产业迅猛发展。近年来，超声影像作为医疗器械行业里一个重要的发展代表领域，紧紧抓住发展机遇, 以：“新产品、新技术、新特点”为研发方向，努力减小我国产业技术水平与国际先进水平的差距。此次论坛，是以：“新产品、新技术、新特点，突出企业研发亮点，展现企业发展思路”为主题，业内专家为代表的高规格一体化论坛。

	

	

	（英文）
3rd ' China National Forum of Ultrasonic Industrial Development '

--‘New Product,  New Technology, New Feature, Highlight  Enterprise Development Breakthrough, Present  Enterprise Development Idea’

The 69th China International Medical Device  Spring Fair will be held in April. 19th in  Shenzhen, China. During this fair, China Association for Medical Devices Industrywill  hold the 3rd ' China National Forum of  Ultrasonic Industrial Development '. Chinese  Medical Device Industry has developed  rapidly along with the our reformation of medical  care system.

In recent years, as an important representative  field in Medical Device Industry, ultrasound  imaging has seized this development opportunity,  and has made great efforts to reduce the gap between our  country’s industrial technology level and the  international advanced level with "New  Products, New Technology, New  Feature ' as the research direction This fair is a high standard one gathering experts with the theme of "New Product,  New Technology, New Feature, Highlight  Enterprise Development Breakthrough, Present  

Enterprise Development Idea" .



	

	

	专题一：
Track 1: 

	

	会议主持
Meetingpresided over
	吴祈耀
WuQiyao
	吴祈耀  WuQiyao       

北京理工大学教授
 Beijing institute of technology unlikelihood


	09:00-09:10
	致辞
oration
	姜峰 Jiang Feng        

国家医疗器械产业技术创新战略联盟理事长、中国医疗器械行业协会副会长
 chairman, China Strategic Alliance 

ofMedical Device Innovation

vice chairman, China Association for Medical Devices Industry (CAMDI)

	

	09:10-9:35
	迈瑞高端彩超新技术
The new technology for the high-end color ultrasound system in mindray
	李勇 LiYong     

深圳迈瑞生物医疗电子股份有限公司超声
系统研发部经理
Shenzhenmindraybiologicalmedicalelectronic

sCo.,LTD ultrasonic system development 

manager

	

	

	09:35-10:00
	光声成像的技术及应用
Technology and Application of Photoacoustic Imaging


	冯乃章NaizhangFeng   

深圳市开立科技有限公司技术总监
Technology Director of Sonoscape

	10:00-10:25
	创新▪坚持▪超越——东软超声发展之路
Dedication, Innovation, Transformation

 -Neusoft Medical Ultrasound Evolution


	张妍 Yan Zhang     

 东软医疗超声产品市场总监
  Ultrasound Product & Marketing Director 

of Neusoft Medical



	10:25-10:50
	无锡祥生医学影像有限责任公司

	

	10:50-11:15
	恩普G系列彩超新技术在临床中的应用
The application of new technologies in EMP G-Series Color Doppler Ultrasound


	王翼 YiWang       

 深圳市恩普电子技术有限公司市场总监
 Shenzhen Emperor Electronic Technology 

Co.,Ltd Marketing Director

	11:15-11:40
	北京天惠华数字技术有限公司

	

	11:40-12:05
	三维技术在超声与医学影像中的综合应用
3D/4D Technologies in Ultrasound and Related Medical Imaging Application


	牟晓勇Daniel Mou     

汇影医疗总经理
 President of United Imaging Healthcare



	12:05-12:15
	闭幕致辞Closing speech
	李建国Li Jianguo

北京大学人民医院超声科主任
 Peking University, The People’s Hospital

	

	

	注：论坛最终日程以现场为准
Note: Final official schedule will be published onsite.

	


	
	[image: image1.jpg]WAERLGENT R ™





	
	姜峰Jiang Feng

	
	
	
	（第四军医大医学博士，现任国家医疗器械产业技术创新战略联盟理事长、中国医疗器械行业协会常务副会长、教育部生物医学工程专业教育指导委员会副主任及国家发改委、商务部、工信部、中国科协、各级政府和多个国家级科技园区的咨询专家及顾问。
MD of The Fourth Military MedicalUniversity, Mr. Jiang is currently the Director General of the China StrategicAlliance of Innovation of Medical Device Industry, the Vice Chairman of the China Association for Medical Devices, Vice Director of the specialized Steering Committee for Biomechanical Engineering of the Ministry of Education. He also worksas an expert consultant for the National Development and Reform Committee , ChineseMinistry of Commerce, Chinese Ministry of Industry and Information Technology, ChineseTechnology Association, governments at different levels and  National Science and Technology Industrial Parks. He is also a member of the Drug Distribution Management Expert Committee.
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	吴祈耀

	
	
	
	北京理工大学电子学教授。北京理工大学生命学院顾问；曾任：国家医疗器械评审专家委员会副主任。现任学会职务：中国电子学会生命电子学分会名誉理事长；中国仪器仪表学会医疗仪器学会名誉理事长。
Professor of electronics in Beijing Institute of Technology. Counselor at Life School inBeijing Institute of Technology; Once was deputy director of nationalMedical Device Review Expert Committee.Academic positions: honorary President for the electronics branchof China’sElectronic Academy; honorary President for Medical DevicesAcademy of China's Instrumentation Academy
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	李建国

	
	
	
	医学博士，教授，主任医师，博士生导师。1980年毕业于北京医学院，现名：北京大学医学部。毕业后从事超声影像。主要研究是：胃肠和腹部肿瘤的超声诊断。1991-1995到日本札幌医科大学留学，导师是担任91-94年第七届国际超声理事会主席的福田守道教授，95年获得医学博士学位后回国，现在是北京大学教授，北京大学人民医院超声科科室主任。主要研究方向是:腹部，小器官超声，介入超声。主要社会兼职:中国超声医学工程学会第六届（现任）会长。中国超声医学杂志主编。
M.D. Professor, Chief Physician, Doctoral Supervisor. Graduated in 1980from Beijing Medical College, now known as: Peking University school of medicine. He has been engaged in ultrasound imagesafter the graduation. Research focuses on: Gastrointestinal and abdominal tumor’sultrasound diagnosis. Once studied in Sapporo, Japan Medical University, during 1991-1995, histutor wasFukuda Keep Taowho was President of the seventh International Ultrasonic Council inyear of 1991-1994,. He returned back to Chinaafter finished hisM.D. in 95 and now he is a professor at Peking University as well as the ultrasonic department director of BeijingUniversity People's Hospital. Main research direction is: abdomen, small organs ultrasound and interventional ultrasound. Major affiliations: the sixth(current)Presidentfor China’s Ultrasonic Medical Engineering Institute; editorfor Chinese journal of Ultrasound Medical.
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	陈思平

	
	
	
	深圳大学医学超声工程博士生导师，深圳市生物医学工程重点实验室主任，深圳市医学超声工程实验室主任
Director of  Key Lab for BME ; Directorof Engineering Lab in Med. Ultrasound;
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	李勇

	
	
	
	2003.7-至今深圳迈瑞医疗电子股份有限公司超声产品研发部
一直从事彩色多普勒血流成像系统研究工作，包括黑白二维成像技术，彩色血流成像技术，频谱多普勒成像技术，造影成像技术，弹性成像技术等。为迈瑞公司顺利开发出不同档次的彩超DC6，DC7，M7，DC8提供技术基础，使迈瑞公司能够开发出从低端彩超到高端彩超全系列的产品。
把握迈瑞超声系统技术研发方向和临床技术应用方向，负责公司彩超系统平台化工作。新一代开发平台目前已经在产品中得到应用，该平台能够使各种最新的高端超声技术与功能迅速、平滑地移植到新产品中。
Jul. 2003- present

Ultrasonic product systems division, Shenzhen mindray bio-medical electronics co.,ltd.I have focused on the technical research on medical color Doppler ultrasound system. The techniques cover a wide of topics: B mode imaging, color Doppler imaging, contrast imaging and elastic imaging. All medical color Doppler ultrasound system of mindray (DC6, DC7, M7, DC8) are based on these research.  

I am responsible for the ultrasound system platform of mindray. The new generation platform has been applied in the development of different ultrasound system. The latest research base on the platform is easily applied to the new products. 
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	冯乃章

	
	
	
	哈尔滨工业大学控制科学与工程系毕业，获博士学位，教授、博士生导师，中国声学学会会员，一直从事医学超声成像、光声成像和工业无损检测等领域的理论研究和产品开发。发表论文30余篇，其中SCI检索6篇，EI检索25篇，获得发明专利授权6项。先后主持了1项国家自然科学基金、1项山东省优秀中青年科学家奖励基金、1项山东省科技攻关项目、1项威海市科技攻关重点项目和多项横向课题。获1项威海市科学技术二等奖。
Professor Feng graduated from Control Science and Engineering Department of HIT(Harbin Institute of Technology) with a doctorate. As a professor, doctoral supervisor, and a member of ASC(The AcousticalSociety of China), Professor Feng  devote himself to the theoretical research of medical ultrasonic and industrial non-destructive testing fields, as well as production design. Hepublished more than 30 technical papers, including 6SCI, 25EI, obtained 6 invention patents. He successively take charge of lots of projects, including National Natural Science Fund, Outstanding Young Scientist Fund of Shandong Province, Science and Technology Research Projects of Shandong Province,Science and Technology Research of Weihai, and awarded the prizes of Science and Technologyof Weihai.
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	张妍

	
	
	
	医学影像专业背景，2003年加入东软医疗公司，一直从事超声产品市场工作，经历并见证了近十年东软及民族超声产业的发展历程。
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	王翼

	
	
	
	从事超声临床诊断工作14年，从事超声市场营销工作13年，在超声临床诊断和超声市场营销方面有自己独到的见解。在《中国超声医学杂志》;《中华超声影像学杂志》;《世界医疗器械》等刊物发表论文多篇
Mr.Yi Wang who has 14 years of rich experience in the field of ultrasound clinical  

diagnosis and 13 years in ultrasound marketing. He owns unique insight and point of  

views within the area of the ultrasound clinical diagnosis and marketing. He   published many papers and articles in professional journals such as 《Chinese 

Journal of Ultrasound in Medicine 》;《Chinese Journal of Ultrasonography》; 

《International Medical Devices
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	牟晓勇

	
	
	
	牟晓勇联合创始人，总经理
清华大学电气工程硕士，2011年中关村创业之星、2012年中关村高端领军人才。
十余年医疗器械行业研发技术管理和综合管理经验，参与和主持多项医学影像重大科技项目的研发攻关，多项专利和软件的主要发明人，尤其在磁共振、超声、PACS和影像引导的微创治疗等领域的研发、产品化和市场推广上具有丰富的经验Daniel Mou, 

Co-founder & President of UIH

MSEE, Tsinghua University. 2011 Entrepreneur Star of Zhongguancun, 2012 Zhongguancun High-end Leading Talent.

Over 10 years of experiences in medical imaging R&D, team & business building, management and marketing, specially in MRI, Ultrasound, PACS and Image guided therapy, over 10 patents owner





